
2017D26600 VERSLAG HOUDENDE EEN LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Financiën, belast met het voorbereidend 
onderzoek van dit voorstel van wet, heeft de eer verslag uit te brengen in 
de vorm van een lijst van vragen met de daarop gegeven antwoorden. 

De fungerend voorzitter van de commissie,
Anne Mulder 

De waarnemend griffier van de commissie,
Tielens-Tripels 
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Nr Vraag 
1. Hoeveel bankvergunningen worden er jaarlijks verstrekt? Kan dit 

langjarig worden weergegeven? 
2. Kunt u een overzicht verstrekken van personen/organisaties die in 

de afgelopen vijf jaar een bankvergunning hebben gekregen? 
3. Hoeveel bankvergunningen zijn nu actief? 
4. Onder welke voorwaarden wordt een bankvergunning verstrekt? 
5. Hoeveel capaciteit heeft de Nederlandsche Bank (DNB) om hier op 

toe te zien? 
6. Hoe ziet het toezicht op bankvergunningen eruit? 
7. Hoeveel organisaties krijgen jaarlijks een status als algemeen nut 

beogende instelling (ANBI)? 
8. Onder welke voorwaarden komt een organisatie in aanmerking 

voor een ANBI-status? 
9. Hoe wordt toegezien op het naleven van deze voorwaarden? 
10. Hoeveel capaciteit heeft de Belastingdienst hiervoor tot zijn 

beschikking? 
11. Hoe vaak komt de Belastingdienst bij ANBI’s op bezoek voor 

controle? 
12. Hoeveel belastingadviseurs kent Nederland? 
13. Hoeveel bedrijven maken gebruik van de innovatiebox? 
14. In welk deel van de gevallen wordt bij gebruik van de innovatiebox 

een ruling afgegeven? 
15. Welk deel van de totale kosten van de innovatiebox wordt gegeven 

aan grote ondernemingen? 
16. Hoeveel winstbelasting wordt er door inzet van de innovatiebox 

vermeden? 
17. Klopt het dat mensen met lage inkomens relatief meer aan 

indirecte belastingen kwijt zijn dan degenen met hogere 
inkomens? Welke invloed heeft het verhogen van het lage 
btw-tarief op dit gegeven? 

18. Kunt u de drukverdeling van de collectieve lasten weergeven per 
inkomensgroep (10%-groepen)? 

19. Hoeveel euro’s verliest een bijstandsgerechtigde structureel als 
gevolg van de afbouw dubbele heffingskorting in het referentiemi-
nimumloon? 

20. Hoe groot is het budget voor heffingskortingen en waar komen de 
middelen precies vandaan? 

21. Welke percentages van de heffingskortingen gaan naar welke 
inkomensgroepen en naar bedrijfsleven? 

22. Bent u bereid het onderzoek van Flip de Kam en Rens Trimp, «De 
drukverdeling van collectieve lasten» te updaten of indien er reeds 
een update is, deze met de Kamer te delen? 

23. Welke ICT-projecten lopen of zijn in voorbereiding bij zowel het 
departement als uitvoerende organisaties van het departement? 

24. Hoe groot is de omvang van deze projecten, hoe lang is de 
(verwachte) looptijd van deze projecten, heeft het Bureau 
ICT-toetsing (BIT) over deze projecten advies uitgebracht en zo ja, 
luidde dit positief of negatief? 

25. Welke projecten zijn in de laatste jaren succesvol afgerond en 
welke zijn als mislukt aan te merken? 

26. Wat is het concrete verschil tussen begroten op kasbasis en 
begroten op transactiebasis? Hoe hadden artikel 11 en 12 eruit 
gezien als er was begroot op kasbasis? 

27. U beschrijft dat het risico op rentestijgingen groter is dan op 
rentedalingen. Ook het financiële effect van een stijging van de 
rente met 1%-punt is reeds bekend. Welke maatregelen worden 
genomen om de effecten van een, naar uw oordeel, voorzienbare 
rentestijging te mitigeren? 

28. Hoe groot is de totale besparingsopgave bij de Belastingdienst? 
29. Is het bedrag van 75 miljoen euro incidenteel? 
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30. Waar mag het bedrag van 75 miljoen euro wel en niet voor worden 

gebruikt? 
31. Wie beslist over uitgaven uit het potje van 75 miljoen euro? 
32. Mag uit het potje van 75 miljoen euro externe inhuur worden 

bekostigd? 
33. Waarvoor is het bedrag van 75 miljoen euro, dat is gereserveerd 

op de Aanvullende Post voor de herijking van de Investeringsa-
genda Belastingdienst, precies bedoeld? Hoe is dat bedrag 
opgebouwd? 

34. Kunt u garanderen dat met de in de Miljoenennota 2018 vrijge-
maakte 75 miljoen euro voor de Belastingdienst het functioneren 
en de continuïteit van de Belastingdienst gewaarborgd is? 

35. Is de Algemene Rekenkamer betrokken geweest bij de herijking 
van de Investeringsagenda? Zo ja, wat was het oordeel van de 
Algemene Rekenkamer? 

36. Welke beperkingen en problemen leveren de voorziening 
MijnOverheid.nl op voor de Berichtenbox van de Belastingdienst? 
Welke verbeteringen zijn daarvoor nodig? 

37. Kunt u toelichten waarom het Centraal Planbureau (CPB) op lagere 
ramingen uitkomt voor de EMU-schuld in 2017 en 2018? Kunt u in 
een tabel de verschillen tussen de raming van Financiën en de 
raming van het CPB inzichtelijk maken? 

38. Hoe wordt het verschil verklaard tussen de positieve EMU-saldi 
voor de centrale overheid in 2017 en 2018 en de tekorten bij de 
decentrale overheden in dezelfde jaren? 

39. Welke prognoses en/of afspraken zijn er de komende jaren rondom 
de ontwikkeling van de EMU-saldi van de decentrale overheden? 

40. Komt de verlaging vierde schijf inkomstenbelasting (IB) met 0,05% 
voort uit amendement 33 756 nr. 24? 

41. Welke invloed heeft de verlaging van de vierde tariefschijf IB naar 
uiteindelijk 49,5% op de werkgelegenheid, de arbeidsparticipatie, 
de koopkracht en de consumptieve bestedingen? 

42. Welke invloed heeft de verlaging van de vierde tariefschijf IB op de 
vereenvoudiging van het belastingstelsel? 

43. Welke invloed heeft de invoering van een «sociale vlaktaks» op de 
vereenvoudiging van het belastingstelsel? 

44. Kunt u aangeven hoe groot het belastingvoordeel in de afgelopen 
kabinetsperiode is geweest voor inkomens tot ongeveer 20.000 
euro? Kunt u aangeven hoe groot het belastingvoordeel in de 
afgelopen kabinetsperiode is geweest voor inkomens tot ongeveer 
57.000 euro? Kunt u aangeven hoe groot het belastingvoordeel in 
de afgelopen kabinetsperiode is geweest voor inkomens hoger dan 
57.000 euro? 

45. Waarom is er in deze paragraaf over Brexit niks opgenomen over 
het bonusbeleid financiële instellingen en de gevolgen daarvan in 
relatie tot Brexit? 

46. In hoeverre en hoe wordt Brexit meegenomen in de evaluatie van 
het bonusbeleid financiële instellingen die momenteel wordt 
uitgevoerd? 

47. Uit welke middelen wordt het voorschot dat de Belastingdienst 
eerder heeft ontvangen terugbetaald aan de Aanvullende Post? 
Komt dit uit de Investeringsagenda zelf? 

48. Kunt u aangeven welk bedrag (en aandeel) van de begrotingsuitga-
ven in de komende jaren samenhangt met de reparatie van de 
vertrekregeling van de Belastingdienst in 2016? 

49. Hoe kan de Tweede Kamer de investeringen en budgetten voor de 
Investeringsagenda in de Begroting 2018 e.v. goed blijven volgen, 
eerder is daarvoor al aandacht gevraagd, omdat het gewoon niet 
overzichtelijk was? 
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50. Hoe lang zou ABN AMRO in staatshanden moeten blijven indien 

ervoor wordt gekozen om via dividend de totale steun aan ABN 
terug te verdienen? 

51. Wat verklaart de grote daling van niet-belastingontvangsten na 
2016? 

52. Kunnen deze ontvangsten voor deze jaren uitgesplitst worden naar 
(verwachte) herkomst? 

53. Welke stappen worden gezet om het depositogarantiestelsel 
(DGS)-fonds voor de BES-eilanden aan te laten sluiten op de 
regelgeving die ook geldt voor het DGS van het Europese deel van 
het Koninkrijk? 

54. Kunt u aangeven waar de niet-juridisch verplichte uitgaven op 
artikel 2 uit bestaan? 

55. Kunt u een uitsplitsing geven van welk bedrag van artikel 2 voor 
elk jaar begroot is om 1) een vangnet voor financiële instellingen 
die omvallen te verwezenlijken, 2) de aandeelhouders van banken 
aansprakelijk te kunnen stellen voor overmatige risico’s en 3) te 
voorkomen dat banken overmatige risico’s kunnen nemen en/of 
omvallen? 

56. Ach u het wenselijk het totaal aan uitstaande garanties te 
verkleinen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe en wanneer gaat u dat 
bereiken? 

57. Kan aangegeven worden welke garantieregelingen in de komende 
vijf jaar worden geëvalueerd, het lijkt er namelijk op dat geen 
enkele garantieregeling is opgenomen? 

58. Waarom is er gekozen voor ex post financiering door de sector? 
59. Wanneer lopen de genoemde garanties en vrijwaringen af, die zijn 

afgegeven aan verschillende deelnemingen als gevolg van de 
verkoop van staatsdeelnemingen? 

60. Voor welke garanties worden er geen premies betaald? En waarom 
is de premie van de Nederlandse Spoorwegen (NS) voor de 
garantstelling zo laag? Waarom wordt er door de Nederlandse 
Financierings-Maatschappij voor Ontwikkelingslanden (FMO) geen 
premie voor de garantstelling betaald? 

61. Kunt u uitleggen in hoeverre de bijdragen aan het European 
Stability Mechanism (ESM) voor de komende jaren vastliggen en 
waar dit nog vanaf zal hangen? 

62. Welke projecten zijn afgelopen jaren reeds gefinancierd met hulp 
of steun van Asian Infrastructure Investment Bank (AIIB)-fondsen? 

63. Hoe zijn de ervaringen met de AIIB? 
64. Kunt u verklaren waarom het percentage aangiften omzetbelasting 

dat tijdig is ontvangen is gedaald? 
65. Op welke wijze is de economische groei verdisconteerd in de 

raming van de EU-afdrachten in 2018 en verdere jaren? 
66. Kunt u de ontwikkeling van de apparaatsuitgaven langjarig 

weergeven? 
67. Kunt u het totaal aan taakstellingen, reorganisaties en bezuinigin-

gen op de Belastingdienst van de afgelopen twintig jaren 
weergeven? 

68. Kunt u enige toelichting geven op uitgaven aan belasting- en 
invorderingsrente? Waarom halveert deze tussen 2016 en 2020? 

69. Kunt u enige toelichting geven op de ontvangsten van belasting- 
en invorderingsrente? Waarom loopt deze op van 362 miljoen euro 
in 2016 naar 418 miljoen euro in 2019? 

70. Waarom neemt het budgettair belang van de box 3-vrijstelling in 
absolute zin af terwijl het vrijstellingsbedrag juist verhoogd is? 

71. Wat doen andere landen (met name ons omliggende en concurre-
rende landen) met betrekking tot het multilaterale instrument 
(MLI)? Van welke opties maken zij gebruik? Kan een vergelijkend 
overzicht worden gegeven? 
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72. Gaat u de omvang van de tax gap onderzoeken? Wanneer worden 

er resultaten verwacht? 
73. Wat is de oorzaak van de lage waarde in 2016 (81%) bij de indicator 

«afgehandelde bezwaren binnen Awb-termijn»? Wat zijn daarvan 
de gevolgen? Hoe wordt dit ingehaald c.q. alsnog opgelost? 

74. Wanneer de verbinding met de BelastingTelefoon wordt verbroken 
als gevolg van een wachtrij die een bepaalde tijd overschrijdt, hoe 
wordt dit dan meegenomen in de bereikbaarheid van de 
BelastingTelefoon? 

75. Wat is de streefwaarde 2017 nu precies, c.q. wat is de score van 
fouten en onzekerheid onder de rapporteringsgrens op 
artikelniveau? 

76. Kan verder ingegaan worden op de maatregelen om FinTech te 
stimuleren? Wanneer zijn hier concrete afspraken met DNB en de 
Autoriteit Financiële Markten (AFM) te verwachten? Op welke 
maatregelen zet u concreet in? Hoe moet het vergunningsproces 
verbeterd worden? 

77. Wat is de verklaring voor het lagere bedrag in 2018 bij Wijzer in 
Geldzaken ten opzichte van 2017? En waarom wordt er op 
dergelijke wijzigingen c.q. verschillen niet standaard een goede 
verklaring gegeven in de begroting? 

78. Wanneer vindt er een beoordeling plaats aan de hand van de 
voorlichting van de Raad van State over de doorberekening van 
kosten voor handhaving, toezicht en keuring door de Nederlandse 
Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA), met betrekking tot de 
toezichtkosten voor AFM en DNB? 

79. Kunt u aangeven hoe bij het nieuwe DGS op de BES-eilanden 
achteraf de kosten van een uitkering op de sector zullen worden 
verhaald? 

80. Is er een verdeling van de kosten afgesproken met de sector? 
81. Waarom is ervoor gekozen om niet een dotatie van de sector in de 

reserve te vragen? 
82. Waarom is er naar verwachting sprake van een daling in 2017 van 

de inkomsten uit premies volksverzekeringen in 2017? 
83. Waarom stijgen de inkomsten uit premies volksverzekeringen in 

2018 met meer dan 12%, terwijl de totale belasting- en premie-
inkomsten in 2018 met 4,5% toenemen? 

84. Wanneer krijgt de Kamer dan wel heeft de Kamer de evaluaties uit 
2017 voor de staatsdeelnemingen gekregen? 

85. Wanneer in 2018 verwacht u de evaluaties voor de Koninklijke 
Luchtvaart Maatschappij (KLM) en Gasunie naar de Kamer te 
kunnen sturen? 

86. Wat zijn de randvoorwaarden die de Minister vaststelt waaronder 
Atradius exportfaciliteiten mag afgeven? Zijn hier voor de 
komende jaren ook duurzaamheidsvoorwaarden aan gesteld? 

87. Kunnen de randvoorwaarden die de Minister stelt waaronder 
Atradius exportfaciliteiten mag afgeven in strijd komen met het 
klimaatakkoord van Parijs, «Guidelines for Multinational Enterpri-
ses» van de Organisatie voor Economische Samenwerking en 
Ontwikkeling (OESO) of de «Common Approaches» van de OESO? 

88. Welke provincies of gemeenten declareren in relatieve zin het 
meest bij het BTW-compensatiefonds. Wat is daar de reden van? 

89. Waarom wordt ervoor gekozen om niet de uitgaven aan inhuur 
externen maar juist de uitgaven aan eigen personeel te 
verminderen? 

90. Waarom stijgen de apparaatsuitgaven kerndepartement tussen 
2016 en 2022 terwijl de apparaatsuitgaven Belastingdienst in 
diezelfde periode dalen? 
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91. Klopt het dat er sinds het coalitieakkoord 2010 ongeveer 313 

miljoen euro is bezuinigd op de Belastingdienst? Zo nee, wat is 
dan het netto bedrag aan bezuinigingen? 

92. Wat zijn de ervaringen uit 2016 met het nieuwe staatsschuldrisi-
cokader? 

93. Wanneer wordt de motie Neppérus uitgevoerd om de opbrengst 
van de nieuwe dieseltoeslag in de motorrijtuigenbelasting in te 
boeken en terug te sluizen door verdere generieke verlaging van 
de motorrijtuigenbelasting, het verzoek was dit bij het Belasting-
plan 2017 te doen? Er staat nog steeds «in voorbereiding», 
waarom is dit niet gebeurd in het Belastingplan 2018? 

94. Klopt het dat bij de toezegging 38 ook wordt ingegaan op de 
keuzemogelijkheid voor belastingbetalers om alle post digitaal te 
krijgen? Zo nee, waarom niet?
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